
 كرتشم لمع قيرفل صاصتخ&ا طورش
يلاعلا ميلعتلا لاجم يف ايبيل ةلودو ةيكيرم<ا ةدحت:ا تاي8ولا نم

  قيرف نيوكت يف نابغري )NOكراش:اب دعب اميف امهيلإ راشيو( ايبيل ةلودو ةيكيرم3ا ةدحت/ا تاي+ولا يتموكح نإ
 هيلع صوصن/ا وحنلا ىلع )لمعلا قيرفب دعب اميف هيلإ راشيو( يلاعلا ميلعتلا لاجم يف يبيل / يكيرمأ لمع
.ةيلاتلا صاصتخPا طورشب
جئاتنلاو فاده<ا
يلاعلا ميلعتلا لاجم يف NOكراش:ا Vب نواعتلا خيسرت وه لمعلا قيرف نيوكت فده نإ
 يف رظنلاب صتخت )لمعلا يتعومجمب دعب اميف امهيلإ راشيو ( لمع يتعومجم نيوكت لمعلا قيرف مزتعيو
: ةيلاتلا عيضاو/ا

 ةيزيلجنPا ةغللا ميلعتو تارابتخPاو يملعلا داشرPاو هيجوتلا كلذ يف امب ةيساردلا حن/او يملعلا لدابتلا•
 تاريشأتلاو

 تايناكمPا ءانبو يلاعلا ميلعتلا يف ةيميلعتلا تاكرشلا•

 نكمي امك تقو يأ يف NOكراش:ا لبق نم اهليدعت وأ ضعب نع ءانغتسPا وأ ةيفاضا لمع تاعومجم ةفاضا نكميو 
.لمعلا تاعومجم تايصوت ىلع اءًانب هmعا ةدراولا كلتل عيضاوم ةفاضا
 كلت ىلع اءًانبو Vعوضو/ا mكل ةبسنلاب اهتايولواو ةيبيللا ةلودلا تاجايتحا ديدحت وه تاعومج/ا هذه ماهم لوأ
 موقتو. تايولو3او تاجايتح+ا هذه عم لماعتلل لمعلا ةطخ عضوو تايصوتلا ميدقتب لمعلا قيرف موقي تاريدقتلا
 . تايصوتلا يف ءاج ام ذيفنت قيسنت فدهب هقح+ تاعامتجا دقعب لمعلا تاعومجم

  يلاعلا ميلعتلا لاجم يف نواعتلاب ةقلعت/ا روم3ا عيمج يف امهنيب راوحلا ساسا لمعلا قيرف NOكراش:ا ىريو
 ةيكيرم3ا ةدحت/ا تاي+ولا ةرافس نوكتو هmعأ ةدراولاو لمعلا تاعومجمب ةصاخلا  عيضاو/اب ةطبتر/ا كلت كلذكو
 ةيسامولبدلا ت+اصت}ل لصاوتلا ةطقن سلبارط يف

 لمعلا تاعومجمو قيرف تانوكم

 متي نمم وأ ةيبيللاو ةيكيرم3ا Vتموكحلاب Vلماعلا نم لمعلا يتعومجمو قيرف نيوكت يف ناكراش/ا فدهي
 ةكرتش/ا يلاعلا ميلعتلا نوؤشب ةماع ةفرعمو ةيارد لمعلا قيرف ءاضع3 نوكي نأ عقوتيو ضرغلا اذهل امهعم دقاعتلا
. كلذب ةطبتر/ا ةصاخلا نوؤشلا وأ
 تامولع/او ةروش/ا ميدقت Vتموكحلا جراخ نم ىرخأ ت+اجم يف وأ يلاعلا ميلعتلا لاجم يف ءاربخل نكميو
 نوك/ا نأ +إ لمعلا تاعومجم تايصوت ذيفنتب مايقلا ةيموكح ريغ تاعومج/ نكمي امك لمعلا تاعومج:
Vتموكحلا Vب لضي لمعلا قيرفل يساس3ا

    لمعلا تاءارجإ

.Vتموكحلا ةقفاومو ىضرب كلذ متيو امهنم لك لثمي لمعلا قيرفل سيئر Vيعت ناكراش:ا مزتعي

: ةيلاتلا ماه/ا لمعلا قيرف ىلوتيو

لمعلا تاعومجم ءاضعأ Vيعتل ةيلوأ تارواشم دقع•
 عضوو تايولو3ا ىلع فرعتلل رشاب/ا يئر/ا لاصتPاب وأ فتاهلا ربع امإ لمعلا تاعومجم تاعامتجا دقع•



لمعلا تاعومجم ءاضعأ Vيعتل ةيلوأ تارواشم دقع•
 عضوو تايولو3ا ىلع فرعتلل رشاب/ا يئر/ا لاصتPاب وأ فتاهلا ربع امإ لمعلا تاعومجم تاعامتجا دقع•

ريراقتلا ةدوسمو تايصوتلا
 قيرف ىلإ اهيلإ اولصوت يتلا تايصوتلا ميدقتب هلmخ لمعلا تاعومجم موقت قح+ يئرم لاصتإ ءارجا•

 Vلوؤس/ا نم مهريغ وأ لمعلا
 لمعلا قيرف نم ةمدق/ا تايصوتلا ةدوسم دامتعاو ةعجارم•
 عيضاوم نم هصخي اميف لك  لمعلا تاعومجم لبق نم ةدمتع/ا تايصوتلل ةعبات/او ذيفنتلا ةبقارم•

ةماعلا طورشلا

Nّكراش:ا اياون نايب هذه صاصتخPا طورش لثمت  قفو طورشم مازتلإ يأ اهنع جتني +و امهنيب يلود قافتإ لكشت +و ً
 يلودلا نوناقلا

 ةنسل ديدمتلا نكميو عيقوتلا خيرات نم ةدحاو ةنس ةد/ صاصتخPا طورشب لمعلا رمتسي نأ يف NOكراش:ا مزتعي
 NOكراش:ا Vب لدابت/ا قافتPاب ةيفاضا

ةيزيلجنPاو ةيبرعلا  Vتغللاب Vتخسن نم 2013 ةنس ربمتبس رهش نم رشع عساتلا يف سلبارط ةنيدمب عيقوتلا مت

ايبيل ةلود ةموكح نعةيكيرم3ا ةدحت/ا تاي+ولا ةموكح نع

ركبوبأ نسح دمحم ديسلازنوج اربيد  ةديسلا
يملعلا ثحبلاو يلاعلا ميلعتلا ريزوةيكيرم<ا ةدحت:ا تاي8ولا ةريفس



TERMS OF REFERENCE
FOR

A U.S.-LIBYA HIGHER EDUCATION TASK FORCE

The governments of the United States of America and Libya (together, the “Participants”), intend to 
establish a U.S. – Libya Higher Education Task Force (“HETF” or Task Force) as set forth in these Terms 
of Reference.

OBJECTIVES AND OUTCOME

The intended goal of the Task Force is to deepen cooperation between the Participants in the field of 
Higher Education.

The Participants intend to convene two Task Force working groups (“Working Groups”) to address the 
following topics:

• Exchange and scholarship (including educational advising, testing, English language education, 
and visas); and

• Higher education partnerships and capacity building.

Working Groups may be added, removed, or modified by the Participants at any time. Additional topics 
may be added to those listed above based on the recommendation of the Working Groups.

The first task of these Working Groups should be to assess Libya’s needs and priorities with respect to 
each of the topics. Based on those assessments, the Task Force intends to produce recommendations and 
an action plan addressing these needs and priorities. Subsequent meetings of the Working Groups should 
be held to coordinate implementation of the recommendations.

The Participants intend the HETF to be the primary forum for discussion between them on all matters 
related to higher education cooperation, and on the specific Working Group topics listed above. The 
United States Embassy in Tripoli is expected to be the point of contact for diplomatic communications. 

COMPOSITION OF THE TASK FORCE AND WORKING GROUPS

The participants intend for the HETF and its Working Groups to be composed of direct – or contract 
hired staff of both governments. Task Force members are expected to have general knowledge of bilateral 
affairs between the United States and Libya and/or higher education, or specific knowledge of related 
higher education issues.

Non-government experts on higher education and other issues may inform and advise on higher 
education topics of interest to the Working Groups. While the recommendations of the Working Groups 
may eventually be implemented by nongovernmental entities, the structure of the HETF is intended to 
remain government-to=-government.
OPERATING PROCEDURES

The Participants intend to appoint a co-chair of HETF from each government, with each co-chair to be 
appointed by consensus of the two governments.

The Participants intend for the HETF to:

• hold an initial discussion to identify the Working Group members;
• convene meetings of the Working Groups by telephone or direct video conference (“DVC”) to 

identify priorities, develop recommendations, and refine draft reports;
• conduct a subsequent DVC, in which the Working Groups would present their recommendation to 

the Task Force and/or other senior officials; 
• review and approve draft recommendations presented by the Working Groups; and



• monitor implementation and follow-up by the Working Groups on the approved recommendations 
within their respect topics.

GENERAL TERMS

These Terms of Reference should be regarded exclusively as a statement of intent on the part of the 
Participants. These Terms of Reference are not an international agreement and do not give rise to 
binding obligations under international law.

The Participants intend for these Terms of Reference to be operative for one (1) year from the date of 
signature, at which time they may be renewed for an additional year at the discretion of both 
Participants.

Signed in Tripoli, on the 19th day of the month of September, 2013, in duplicate, in the English and 
Arabic languages.

FOR THE GOVERNMENT OF THE                             
UNITED STATES OF AMERICA:

Deborah Jones, 
Ambassador of the United States 
of America to Libya                                    

FOR THE GOVERNMENT OF LIBYA:

Mohamed Hassan Abubaker,
Minister of Higher 
Scientific Research, Libya


